
Od pátku se zřejmě zavřou hotely a
restaurace, řekl Havlíček. Hamáček chce už
od středy.  Závodí, kdo z nich napáchá více
zla a škod
- CZ24 News | 14. prosince 2020

ČESKO: Od pondělí by se Česko mělo přesunout do čtvrtého stupně protiepidemického systému PES,
potvrdil ministr průmyslu, obchodu a dopravy Karel Havlíček (za ANO) v nedělním rozhovoru pro
CNN Prima News. Vláda však zřejmě udělí určité výjimky a chce nechat otevřené obchody a některé
služby jako například kadeřnictví. Od pátku lze podle slov ministra ale opět očekávat uzavření
restaurací a hotelů. Vicepremiér Jan Hamáček (ČSSD) by se přimlouval za zpřísnění opatření již od
středy.

„Vše směřuje k tomu, že vláda v pondělí přijme přechod do čtvrtého stupně (PES),“ řekl v neděli
ministr Havlíček. V pátek by navíc s největší pravděpodobností mělo dojít i k opětovnému uzavření
hotelů, penzionů a restaurací. „Chtěl bych, aby to bylo ke konci příštího týdne,“ potvrdil. Vláda však
uvažuje o určitých výjimkách. Podle ministrových slov zůstanou otevřené obchody a některé služby
například kadeřnictví.

Ministr vnitra Jan Hamáček (ČSSD) později reagoval na Havlíčkova slova s tím, že by se s uzavřením
hotelů a restaurací nemělo čekat až do pátku. „Já bych otevřeně řečeno do pátku nečekal, protože
mě ten nárůst čísel děsí,“ řekl v České televizi. Opatření by chtěl zpřísnit už od středy kvůli obavám z
exponenciálního růstu. „Jakmile to chytne exponenciálu, tak máme v lednu obrovský problém,“ řekl.
Zdůraznil, že jde pouze o jeho názor.

Ministr Havlíček v neděli také řekl, že poslední zavření nebylo pro restaurace likvidační. Mohly prý
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podle něj čerpat příspěvek na komerční nájem a stát jim v plné výši kompenzoval mzdy zaměstnanců.
Pro stravovací podniky i hotely, pokud budou muset zavřít, budou velmi slušné náhrady, řekl ministr
na Primě.

O kompenzacích pro gastronomické a ubytovací podniky bude Havlíček dnes ještě jednat
s prezidentem Asociace hotelů a restaurací ČR Václavem Stárkem, uvedl. Připraveno je několik
variant řešení podpory. V případě ubytovacích zařízení by podle něj mohl být použit stejný model
jako na jaře, kdy by jim stát kompenzoval každý den uzavření. Pro podnikatele případné uzavření
z hlediska náhrad nebude podle Havlíčka jen negativní.

Havlíček dále upozornil, že restaurace jsou uzavřeny takřka v celé Evropě. Připustil, že opatření
nejsou spravedlivá, ale cílem vlády je ochrana proti pandemii. Dále připustil, že vláda postupovala
zmatečně při komunikaci posledních restrikcí, které se týkaly omezení prodeje nápojů s sebou.

Nařízení jsou nespravedlivá a zmatečná, oponoval senátor
Czernin
„Není to spravedlivé, je v tom samozřejmě zmatek,“ oponoval Havlíčkovi v televizní debatě senátor
a místopředseda TOP 09 Tomáš Czernin. Sám by byl pro srozumitelnější a jednotná pravidla.
Kritizoval navíc, že nebylo prokázáno, že by se covid-19 šířil právě v restauračních zařízeních, vláda
totiž zatím neukázala žádná data, která by uzavírání restaurací opodstatňovala.
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